
 
 

Zápis z 260. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  
konaného dne 8. 11. 2016 v Opavě 

 

Přítomni:  Sedlář, Verner, Polok, Skácelík, Bernatík, Höflerová, Macura, Pilát, Vojtal, Siostrzonek, 
Žáčková, Janiš, Franěk, Hosáková, Kuric, Oborná 

Omluveni:  Turečková, Holzäpfl, Čermák 

Neomluveni:  

Hosté: Tuleja, Engliš, Sciskalová 

  
 
PROGRAM: 
 

1. Volba předsedy Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

2. Příprava voleb do Akademického senátu Slezské univerzity pro období 2017 - 2020 

3. Různé 
 
 
 
 
Místopředseda AS SU Mgr. Siostrzonek, Ph.D. přivítal přítomné hosty a členy senátu. Prohlásil senát  
za usnášeníschopný. Předložil program AS SU, všichni s programem souhlasili. Informoval o rezignaci 
předsedy a člena AS SU Mgr. Petra Slováčka, Ph.D. Uvedl nové členy AS SU dr. Žáčkovou, dr. 
Hosákovou a dr. Janiše a předal slovo rektorovi SU doc. Tulejovi. 
 
Rektor: V úvodu uvedl dvě priority, a to otázku vnitřních předpisů a schválení rozpočtu SU. Konstatoval, 
že na prosincovém zasedání je nutné předložit dva vnitřní předpisy, a to Statut SU a Studijní a zkušební 
řád SU. Informoval, že oba předpisy byly diskutovány na kolegiu děkana, také se studentskou komorou 
AS SU, byly projednány v poradě vedení, jednotliví proděkani pro studium byli zapojeni do tvorby obou 
předpisů, byly předloženy kolegiu rektora, prošly kontrolou právního oddělení rektorátu. Jsou připraveny 
k předložení AS SU. Na základě schváleného Statutu budou připravovány statuty a studijní a zkušební 
řády fakult. Následně budou předkládány další dokumenty, které na tyto dva dokumenty navazují a z nich 
vyplývají. Tyto dokumenty musí být registrovány MŠMT. Vše by mělo být upraveno do 1. 9. 2017. 
Druhou důležitou věcí je rozpočet SU a rozdělení finančních prostředků mezi jednotlivé součásti SU. 
Domníval se, že bude moci představit již na tomto zasedání, jak to vypadá s objemem peněz, které by SU 
mohla získat. Před 14 dny proběhla reprekomise k úpravě stávajících pravidel. Nastínil své propočty, kdy 
by pro příští rok došlo k navýšení přidělených prostředků pro SU. Konstatoval, že to jsou pouze jeho 
osobní propočty a proto by měly být brány jako orientační. V okamžiku, kdy budou známá čísla z MŠMT, 
budou co nejrychleji rozděleny mezi součásti a bude co nejdříve předložen materiál po projednání 
s vedoucími součásti AS SU.  
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Engliš: Doplnil, že Statut SU by měl být připraven už v prosinci, jelikož radu pro vnitřní hodnocení není 
možné ustavit, pokud nebude schválen Statut, v němž je rada zakotvena. 
 
Siostrzonek: Doplnil, že existuje celá řada vnitřních předpisů, které budou muset být schváleny. 



 
 

 

1. Volba předsedy Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

Siostrzonek: Vznesl dotaz, jaký názor zastávají senátoři k volbě nového předsedy AS SU. 

Bernatík: Informoval, že mají zkušenost s podobnou situací ve fakultním senátu, kde také došlo k uvolnění 
pozice předsedy v období kratším, než je 6 měsíců před skončením mandátu. Zde volby předsedy sice 
byly vyhlášeny, avšak senát se usnesl na tom, že pověří místopředsedu k vedení senátu. Požádal tímto 
místopředsedu, aby se ujal tohoto vedení do skončení funkčního období AS SU. Konstatoval, že jde o 
max. 3 zasedání AS SU. Doplnil, že je zklamán, že není zvykem informovat členy senátu o rezignaci 
člena, k čemuž došlo v několika posledních měsících opakovaně (z obou komor senátu).  

Tuleja: Konstatoval, že on obdržel rezignační dopis až 31. 10., tudíž nebyl prostor k rychlé reakci. 

Bernatík: Doplnil, že byl informován až 4. 11., a že neměl na mysli informaci ze strany vedení univerzity, 
ale ze strany odcházejících kolegů.  

Tuleja: Doplnil, že ihned po obdržení rezignace přizval na poradu vedení 1. 10. Mgr. Siostrzonka, Ph.D., 
tudíž poslední dvě zasedání vedení už již přítomen. 

Skácelík: Připojil se k názoru na zbytek funkčního období předsedu nevolit. 

Siostrzonek: Přiklonil se k názoru zvolit pro zbytek období nového předsedu a dal  
na zvážení, zda se legislativní stránkou bude zabývat současný senát nebo jednání budou posunuta na 
nově zvolený senát.  

Bernatík: Apeloval na skutečnost, že senát nemá zvoleny komise (ke kterým vyzýval na počátku tohoto 
volebního období AS SU) právě s ohledem na výše zmíněné změny, ke kterým nyní dochází. Legislativní 
komise je nezbytná a bylo by vhodné, aby se začalo pracovat co nejdříve. Je tedy nutné zvolit členy 
legislativní komise. 

Siostrzonek: Souhlasí s tím, že tvorba legislativní komise je v této chvíli patrně nevyhnutelná.  

Bernatík: Konstatoval, že bylo řečeno, že některé předpisy jsou již v jednání. Také, že studentská komora 
byla přizvána k tvorbě studijního a zkušebního řádu, a že zaměstnanecká komora přizvána nebyla. 
Informoval, že na OPF již takové komise fungují.  

Janiš: Také se přiklonil k volbě předsedy AS SU.  

Siostrzonek: Požádal o návrhy kandidátů volební komise. Poprosil o návrhy kandidátů na předsedu AS 
SU: 

 
Navrženi byli: 
Mgr. Jana Žáčková 
Ing. Lukáš Macura 
Jiří Skácelík 
 
Návrh usnesení 
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje volební komisi pro volbu předsedy 

Akademického senátu Slezské univerzity ve složení: 
Mgr. Jana Žáčková 
Ing. Lukáš Macura 
Jiří Skácelík 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
13    0    3 
 



 
 

Volební komise si zvolila za svého předsedu Jiřího Skácelíka. 
 
Skácelík: Požádal o návrhy kandidátů na předsedu Akademického senátu Slezské univerzity. 
 
Navrženi byli: 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
PaedDr. Miloslav Pilát 

 RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

Všichni navržení s kandidaturou souhlasili. 

Skácelík: Sdělil průběh volby. Informoval, že ke zvolení je potřeba 10 hlasů. Bylo rozdáno 16 hlasovacích 
lístků. Následně proběhla tajná volba. 

Předseda volební komise sdělil výsledky 1. kola volby předsedy AS SU. 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D.   7 hlasů 
RNDr. Vladimír Sedlář, CSc.  6 hlasů 
PaedDr. Miloslav Pilát            3 hlasy 
 
Do 2. kola postupují Ing. Werner Bernatík, Ph.D. a RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 
 
Bylo rozdáno 16 hlasovacích lístků. Následně proběhla tajná volba. 

Předseda volební komise sdělil výsledky 2. kola volby předsedy AS SU. 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D.  9 hlasů 
RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 6 hlasů 

Jeden volební lístek byl vhozen neoznačený. 

Návrh usnesení 

Předsedou Akademického senátu slezské univerzity byl zvolen Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

 

2. Příprava voleb do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě pro období 2017 – 2020 

Siostrzonek: Rozdal předběžný harmonogram voleb. Sdělil, že odstoupením pana předsedy nelze splnit 
stanovené termíny. Informoval, že přizval na jednání JUDr. Sciskalovou, která je členkou Ústřední 
volební komise. Dále informoval, že byla podána žádost studentů Ústavu ošetřovatelství, kteří 
v navrženém termínu voleb se těchto nemohou zúčastnit z důvodu plánované odborné praxe. Proto je zde 
návrh, posunout konání na vhodnější termín. 

Sciskalová: Informovala, že na první schůzce Ústřední volební komise ÚVK sdělila, že by prosincový 
termín mohl být zvládnutelný. Nicméně je možné, aby předseda AS SU komisi požádal, aby byl termín 
posunut. 

Sedlář: Vznesl dotaz, zda musí volit všechny fakulty ve stejnou dobu? 

Sciskalová: Konstatovala, že nemusí. 

Rektor: Vznesl dotaz, zda pokud bude v nejbližších týdnech přijat nový jednací a volební řád AS SU, zda 
volba probíhá podle starého či již nového řádu.  

Sciskalová: Konstatovala, že podle starého. 

Vojtal: Vznesl dotaz na doplňovací volby do AS SU. Zda i toto vzala v potaz Ústřední volební komise. 

Sedlář: Konstatoval, že toto se netýká Ústřední volební komise. 



 
 

Bernatík: Doplnil, že se jedná pouze o Filozoficko-přírodovědeckou fakultu. Dílčí volební komise byla 
ustanovena. Doplňovací volby na zbývající 4. měsíce by měly proběhnout okamžitě. Vznesl dotaz, v čem 
spatřují nebezpečí, že volby proběhnou v navrženém termínu, a že se skupina studentů by se mohla 
ohradit, jelikož se zúčastnit nemůže, jelikož vykonává odbornou praxi? 

Vojtal: Konstatoval, že v bodě 7, dílčí volební komise stanoví konkrétní termín voleb, v období výuky. 
Tímto je to jasné. 

Pilát: Doplnil, že tímto riskujeme tím napadení správnost voleb. 

Engliš: Vysvětlil, že smyslem tohoto ustanovení, že se musí konat volby v době výuky je, aby bylo 
umožněno všem studentům volit. Pokud jsou na praxi do večera, tak jsou z těchto voleb vyřazeni. 
Přimluvil se, aby byl termín posunut. 

Bernatík: Vznesl dotaz, o jak velkou skupinu studentů se jedná. Je-li to praxe pro organizovanou skupinu 
(či dokonce celý ročník), pak se také přiklání ke změně termínu voleb, tedy posunutí na únorový termín. 

Janiš:  Doplnil, že by se jednalo minimálně o 300 studentů Ústavu ošetřovatelství, kteří by byli z voleb 
vyřazeni. 

Polok: Navrhl, aby předseda AS SU oslovil ÚVK o úpravu harmonogramu. 

Bernatík: Konstatoval, že osloví předsedu ÚVK, aby byl harmonogram přepracován. 

Vojtal: Vznesl dotaz, komu je odpovědná dílčí volební komise pro doplňovací volby? 

Pilát: Konstatoval, že celému AS SU. 

 

3. Různé 

Rektor: Informoval, že již v červnu požádal předsedu AS SU o návrhy 4 členů do komise pro vnitřní 
hodnocení. Z toho by měl být jeden student. Požádal, pokud by to bylo možné, aby se tento bod projednal 
na příštím zasedání AS SU, jelikož pokud by byl schválen Statut SU, začali bychom jednat se členy  
pro vnitřní hodnocení. 

Engliš: Konstatoval, že jakmile budou nominace známy, velmi rád by s nominovanými, kteří nemohou být 
oficiálně jmenováni, vstoupil v kontakt. Znovu zopakoval, že se jedná o 4 kandidáty, z toho 1 student. 

 

 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 6. 12. 2016 ve 13 hodin v Opavě. 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 8. 11. 2016 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 
 
 
 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 

U S N E S E N Í 
 

z 260. zasedání AS SU konaného dne 8. 11. 2016  
 
 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje volební komisi pro volbu předsedy 

Akademického senátu Slezské univerzity ve složení: 
Mgr. Jana Žáčková 
Ing. Lukáš Macura 
Jiří Skácelík 

 
2. Předsedou Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě byl zvolen Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
 

 
 
 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
        předseda AS SU 


